
   
 

 

CULTUURRAAD SINT-NIKLAAS 

 

VERSLAG cultuurraad 8 FEBRUARI 2022 

 

Aanwezig:   Marcella Piessens, Erik De Lathouwer, Dirk Van den Broeck, Jack van Peer, Filip Smet, 

Dirk Verlaeckt, Kris Boel, Cris Bruelemans, Laureline Soubry en Jo De Cuyper  
  + schepen Filip Baeyens, Ronny De Mulder en Wendy Bryssinck 

Verontschuldigd:  Chris De Beer, Dirk Vergult, Karin Tavernier, Vinciane Meert en Johan De Vos, 

 
 

1. Goedkeuring verslag dd. 11-01-2022 
 

Het verslag wordt zonder opmerkingen goedgekeurd. Dit verslag kan dus gepubliceerd 
worden op de website van de stad (one drive CR). Alsook het verslag van de vergadering van 

14-12-2021. 

 
 

2. Woordje van de voorzitter 
 

De voorzitter geeft een overzicht van wat er de voorbije maand is gebeurd.  

Er was de werkgroep Statuten op 12-01 en samen met de webinar van 13-01 werd er een basis 
gelegd voor “CR 2.0”, waaruit dus een nieuwe visie voor de CR wordt uitgewerkt. 

De voorzitter pleit ook voor een ‘rondetafelgesprek’ met de voorzitters van de adviesraden in 
andere sectoren zoals sport, jeugd, senioren.... Een eerste of voorafgaande stap hiertoe zou een 

samenkomst met de voorzitters van de adviesraden en -commissies in de cultuursector zelf kunnen 
zijn, zoals de academieraden, museumcommissie, commissie van toerisme, bibcommissie, vzw Accsi... 

Dit is wellicht nog nooit gebeurd. 

De voorzitter heeft reeds een gesprek gehad met de schepen en Rik Van Daele. Een gesprek met 
Veerle Vermeulen volgt nog. Dit alles moet leiden naar een nieuw memorandum dat eind ’23 zou 

moeten uitgeschreven zijn.  
Ook de werkgroep rond herwerking subsidies is al 2 maal samengekomen en er is ook een taak 

weggelegd voor de erkenningscommissie. Die zou op geregelde tijdstippen moeten nakijken wat de 

‘zwakke’ verenigingen zijn en hoe die beter kunnen ondersteund worden om evt. hun werking te 
verbeteren zodat zij hun erkenning door de CR niet dreigen te verliezen. 

Tot slot is er op 25-02 een persconferentie voorzien waar zowel de nieuwe Culturele Ambassadeur 
als de nieuwe infrastructuur in de Anton van Wilderodezaal worden voorgesteld. Ook zal daar de 

voorzitterswissel in de CR officieel bekend gemaakt worden. Er worden wel vraagtekens gezet bij het 
aanvangsuur (vrijdagnamiddag) en dus niet direct OK voor wie een dagtaak heeft. Er wordt wel op 

gewezen dat het ‘doelpubliek’ (zijnde de pers) niet direct geneigd is om buiten de kantooruren 

aanwezig te zijn. Vandaar de keuze voor de namiddag. 
 

 

3. Woordje van schepen Baeyens 

Die geeft het woord direct aan Kirsten Janssens, hoofdbibliothecaris, die de stand van zaken komt 

uiteenzetten i.v.m. de bouw van de nieuwe bibliotheek. Aan de hand van een PowerPoint-presentatie 
(zie bijlage) wordt deze topic uitvoerig behandeld.  

Er werden 6 voorstellen ingediend en, begeleid door het bureau Rasschaert, zal dit aantal herleid 

worden tot 3. Die zullen dan een totaalconcept uitwerken rekeninghoudend met de eisen waaraan het 
gebouw moet voldoen. Het budget wordt momenteel op 22.000.000 euro geraamd.  



4. STAVAZA werkgroepen 

 

4.a Werkgroep statuten 

Zoals eerder vermeld is de werkgroep samengekomen om de huidige statuten door te nemen om 
te zien welke punten nog nut hebben wanneer de nieuwe doelstelling en opdrachten van de CR 

worden vastgelegd. Er wordt een volgende samenkomst voorzien binnen 2 weken. 
 

4.b Werkgroep subsidies 

Deze werkgroep is dus 2 keer samengekomen . Het idee is om tot een basisfiche te komen voor 
elke vereniging, waarin de diversiteit van de deelgroepen wordt in acht genomen. 

Naast de administratieve gegevens bevat deze basisfiche de activiteiten die de vereniging jaarlijks 
organiseert. Hierdoor worden de verenigingen in categorieën ingedeeld met daaraan verbonden een 

werkingssubsidie. De planning is dat dit nieuwe reglement voor de vakantie aan de gemeenteraad ter 
goedkeuring wordt voorgelegd. In het najaar moeten de verenigingen hun basisfiche voor 2022 

hebben ingediend. In het voorjaar van 2023 wordt aan hand van het activiteitenverslag van de 

verenigingen, die fiche gecontroleerd en de werkingstoelage toegekend wordt. 

Er wordt gevraagd of deze nieuwe verwerking van de gegevens ook via het nieuw op te richten 

Vlaams verenigingsloket zal gebeuren. Aangezien die platform nog in beginstadium zit, zal eerst 
gekeken worden hoe dit evolueert alvorens deze procedure daaraan te koppelen. 

 

5. STAVAZA: commissies en adviesraden. 

Johan Hessels wordt voorgesteld als vertegenwoordiger van de CR. Ook Guido Boel zou hiervoor 

interesse hebben. Deze 2 namen worden doorgegeven aan Kirsten Janssens (Bib) die dan de keuze 

zal maken. 

Er is een vergadering voor de commissie van toerisme gepland op 01-03. De vertegenwoordigers 

van de CR willen daar de werking van de stadsgidsen aankaarten. Momenteel zijn er slechts een 10-
tal erkende stadsgidsen, maar bij nieuwe hedendaagse initiatieven zoals streetart bv, zou het beter 

zijn deskundigen toe te laten deze gidsbeurten te leiden. Daarom het voorstel om die gidsengroep 
open te trekken naar deskundigen. 

Het standpunt van de CR steunt dit voorstel mits de huidige gidsengroep de nodige bijscholing kan 

krijgen om ook deze nieuwe kunstvormen te ‘gidsen’. 

Hier rijst wel de vraag waar de voorwaarden vandaan komen waaraan iemand moet voldoen om in 

Sint-Niklaas een gidsbeurt te mogen doen en wie beslist er dan over of die persoon dan wel/niet 

gekwalificeerd is? Laureline zal deze vragen bundelen zodat via dienst OCV dit kan overgemaakt 
worden aan de huidige voorzitter van de commissie Ronny Suy of verantwoordelijke Geert De Bock. 

Hieronder vragenlijst opgesteld door Laureline  

- Wat zijn de voorwaarden om als gids te mogen gidsen in Sint-Niklaas? 

- Is het volgen van een erkende gidsenopleiding een verplichting? Om tegemoet te komen 
aan nieuw aanbod of te kunnen inspelen op het creëren van nieuw aanbod wil de CR 

adviseren om 

> enerzijds de huidige gidsenpool extra opleidingen aan te bieden om in te spelen op nieuw 

of toekomstig aanbod 

> anderzijds te zoeken naar externe expertise die tegemoet kan komen aan specifieke 

vragen. Het is evenwel niet de bedoeling om externe expertise die niet tot de vaste 

gidsenpool behoren, toe te leiden naar het standaardaanbod. De CR ziet externe expertise als 
een goede aanvulling op het bestaande aanbod en/of als een mogelijkheid om hiaten in (de 

expertise van de gidsenpool) van het huidige aanbod te versterken. 



6. Landelijke en sectoroverschrijdende dagen 

De voorzitter heeft analyse gemaakt van welke dagen de voorbije 3 (volwaardige) jaren de 

meeste aandacht hebben gekregen, m.a.w. welke de verenigingen in hun programmatie hebben 
opgenomen en er een activiteit rond hebben georganiseerd.  

De lijst (zie bijlage) voor 2022 wordt overlopen en na schrapping van enkele activiteiten ook zo 

aangenomen.  
 

7. Puccini project (Anfiteatro)  

Wegens afwezigheid van Karin wordt dit punt naar volgende vergadering verplaatst. 

 

8. Punten OCV  

De boekvoorstelling “Geen kinderen, wel 3 kippen” van Sofie de Moor krijgt een gunstig advies. 

 

Projectsubsidie benefiet Parochiale Werken Tereken is een concert in de Terekenkerk op 27 maart 
om 15u, waaraan de uitvoerders gratis meewerken en de opbrengst integraal naar projecten tegen 

armoede in eigen buurt gaat. Een subsidie van 500 Euro wordt voorgesteld om de onkosten van het 
huur van een vleugelpiano te dekken. 

9. Varia  

De vloer in De Klavers is vervangen. 

 

De zalen in het oud gedeelte van Familia zijn ontruimd. 

 

Schepen meldt dat op 2 juni een prestigieuze tentoonstelling “Recht door Zee” in het SteM wordt 

geopend. 

 

Pianofest gaat dit jaar door van 18 tot 20 maart. 

 

Updates rond de webinar die op 13 januari werd gehouden zullen aan eventuele geïnteresseerden 

worden rondgestuurd. 

 

 
 

Namens de stedelijke cultuurraad 

 
 

Dirk Verlaeckt        Filip Smet 
 

 

secretaris        voorzitter 


